

Public education  
Discover a world of opportunities

# နီဂံတဖၣ်- တၢ်မၤလိတၢ်လၢဟံၣ်

## တၢ်ဆိကမိၣ်ထီၣ်တဖၣ်ဘၣ်လၢနီၣ်ဂံၢ်ဖျၢၣ်တၢ်လိာ်ကွဲ

### တၢ်ကွဲၣ်လၢနီၣ်ဂံၢ်ဖျၢၣ်တၢ်လိာ်ကွဲ

တၢ်မၤလိတၢ်လၢဟံၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဖျၢၣ်တၢ်မၤဟူးမၤလဲၤတၢ်အဂၢၢ်ဒိၣ်ကတၢၢ်လီၤ.

### ထိးဘၣ်ဖျၢၣ်ကမိ

ဂံၢ်ဒူးတၢ်ထိးဆူၤနီၣ်ဂံၢ်ဖျၢၣ်ကမိဆူၤတၢ်ဒီးတၢ်အဆိၣ်လၢအတၢ်ဆိၣ်ဒီးတၢ်လီၤတၢ်ဆူၤဟီၣ်ခိၣ်အလီၤအဆိၣ်ပျဲၤတၢ်လၢနီၣ်ဂံၢ်ဖျၢၣ်တၢ်မၤဟူးမၤလဲၤတၢ်အဂၢၢ်ဒိၣ်ကတၢၢ်လီၤန့ၣ်,စးထီၣ်ကဒီးအသိတၢ်တၢ်ကွဲ.

### နီၣ်မံၣ်နီၣ်

ဂံၢ်ဒူးဒီးရဲၣ်လီၤမၤဘၣ်လိာ်တၢ်အဖျၢၣ်ဆံးဖိတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

သးဝံၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဖျၢၣ်အတၢ်သီၣ်သလဲၤ,ထါဒီးတၢ်သးဝံၣ်တဖၣ်တက့ၢ်.

## စးခိတီၣ်အလိတၢ်လၢဟံၣ်ကွဲဒီးတၢ်လိာ်ကွဲတၢ်လွံၢ်န့ၣ်အလိၣ်အမံၣ်သၣ်အိၣ်ယုကတဖၣ်

မၤစၢၤဘၣ်နဖိလၢကကသ့ၣ်ညါမၤနီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်အမံၣ်သၣ်အလိၣ်အတၢ်အတီၣ်ဖိတဖၣ်အိၣ်ပျဲၤတၢ်လၢအတၢ်ဆိၣ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်အတီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.အဒိ-ယသ့ၣ်ညါလၢတၢ်န့ၣ်အမံၣ်ဝဲဒၣ်လွံၢ်မ့ၢ်လၢယထံၣ်ဝဲဒၣ်ခိၣ်ခိၣ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဂံၢ်သီၣ်နကလုာ်ဒိၣ်ခိၣ်ဖဲနသးနသးလၢတၢ်လီၤဟီၣ်တဖၣ်ဖဲနဂၤလိာ်ကွဲအဘၣ်အတၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

### အံၣ်လဲၤထီၣ်န့ၣ်တၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်

ဟံၣ်ယုတၢ်လိာ်ကွဲလၢအလီၤသ့ၣ်ပိၣ်သးဝဲဒၣ်လီၤပျဲၤလီၤဖုးတဖၣ်,ထဲးပလဲးတၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်,တၢ်ပြုၤလိာ်အသးလၢလိာ်ယဲၤအဖိခိၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်လိာ်ခိၣ်လိာ်ကွဲတၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ဂၤလိာ်ကွဲခိၣ်ဖျၢၣ်ထၢၣ်တၢ်လီၤသ့ၣ်ပိၣ်သးဝဲဒၣ်လီၤပျဲၤလီၤဖုးအတၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်ယုဒီးနဖိဒီးသံကွဲတၢ်သံကွဲတဖၣ်-လၢတၢ်ကတုၤထီၣ်ဆူၤညါတပတီၢ်အဂီၢ်နကလိၣ်ဘၣ်ဆၣ်ပျဲၤဖျၢၣ်လဲၣ်.

### ခးအတၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်

ခးအတၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်မ့ၢ်ဂုၤဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကမၤလိဝဲဒၣ်နီၣ်ဂံၢ်တဖၣ်.တၢ်မၤဘၣ်လိာ်နီၣ်ဂံၢ်လၢအဒိသးလိာ်အသးဒီးတၢ်မၤလိသ့ၣ်ထီၣ်သးလၢတၢ်ကဲၤသကိးတၢ်တကၢၢ်မးတကၢၢ်န့ၣ်လီၤ.

### တၢ်ယုန့ၣ်သိလုၣ်အနီၣ်ဂံၢ်ဘၣ်

ယုန့ၣ်သိလုၣ်အနီၣ်ဂံၢ်အဘၣ်လၢအဆိၣ်ဒီးနီၣ်ဂံၢ်ဝဲန့ၣ်တက့ၢ်.ဝဲယုနီၣ်ဂံၢ်အဘၣ်လၢအဟံၣ်ယုနီၣ်ဂံၢ် ၂,ဝဲတဘျီခိၣ်ဆူၤညါစ့ၣ်စ့ၣ်တက့ၢ်.

### ကွဲးစိတၢ်ဂၤလိာ်ကွဲလၢတၢ်ထီၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်ဂီၤ

မၤနဖိမၤဝဲတၢ်ထီၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်ခိၣ်ဖျိတၢ်ယုထုၤသ့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်အက့ၢ်အဂီၢ်လၢအကဘၣ်လိာ်အသးန့ၣ်တက့ၢ်.

### နီၣ်ဂံၢ်လၢတၢ်နၢ်ဟံၣ်ဘၣ်အီၤကီၤ

ဆိကမိၣ်ထီၣ်နီၣ်ဂံၢ်တဖျၢၣ်တက့ၢ်.သံကွဲၢ်ဘၣ်နဖိလၢအကတယးဝဲဘၣ်နီၣ်ဂံၢ်လၢနဆိကမိၣ်ထီၣ်တခါန့ၣ်ဖဲနဟ့ၣ်အီၤတၢ်ဂ့ၢ်အန့ၣ်အထိးလၢအကမၤစၢၤအီၤလၢကတယးဝဲဒၣ်နီၣ်ဂံၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.တၢ်ဝဲဝဲဒၣ်ဒ်အံၣ်သ့-ယနီၣ်ဂံၢ်န့ၣ်အါန့ၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဝဲသန့ၣ်က့ၤစ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်ဝဲဒၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဆိက့ၣ်န့ၣ်လီၤ.တဘျီတခါတၢ်ကိးအီၤလၢအစ့ၣ်လီၤ.

တၢ်ယုန့ၣ်တၢ်အဂၢၢ်ဒိၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဖိတၢ်လဲၤလၢတၢ်စူးကွဲၣ်အီၤတဖၣ်  
ကွဲးလီၤဟံၣ်တၢ်အမံၣ်အသၣ်စရီၤလၢနဖိအဂီၢ်လၢအကယုဝဲဒၣ်  
လၢဟံၣ်ဒီးကရၢၢ်အကပိၤကပၤန့ၣ်တက့ၢ်.အဒိ-သ့ၣ်အသၣ်  
သၢဖျၢၣ်,သ့ၣ်လၢဘီၣ်ဘီၣ်လွံၢ်ဘၣ်,သ့ၣ်လၢဂီၤဂီၤတဘျီ,တၢ်တၢ်ဆူၤကယဲာ်  
ခါ,တၢ်အလိၣ်အဂီၢ်ခံခါဒီးချီၣ်ကတုၤခါတက့ၢ်.



Department of Education

နကထံၣ်န့ၣ်အါထီၣ်  
မၤလိတၢ်လၢဟံၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်နီၣ်အကဘျးပတဖၣ်  
education.wa.edu.au